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Protokół nr 63.2023 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Protokół nr 62.2023 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

z wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, 

Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska odbytego w dniu 13 grudnia 2023 r. Wspólne posiedzenie 

rozpoczęło się o godz. 14:30, a zakończyło o godz. 16:35 tego samego dnia. Obecni: 

 Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

  Radna Danuta Kułaga  

 Radna Elżbieta Musiałowska 

  Radna Irena Nowak  

  Radny Robert Marciniak  

 Radny Janusz Hyliński  

Na 5 członków komisji 5 obecnych.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

  Radna Karolina Jankowska – Grzybek 

  Radna Magdalena Konrady  

 Radny Artur Wiatrak  

  Radna Barbara Kempiak 

 Radna Ewa Chyła 

Na 5 członków komisji 5 obecnych. 

 Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

- Tomasz Chudy – burmistrz Zdun,  

- Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy Zduny,  

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju,  

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami, 

- Adrian Matysiak – Inspektor ds. ochrony środowiska,  

- Alina Hybsz – Kierownik MGOPS w Zdunach. 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Działając w porozumieniu z przewodniczącym komisji Radny Janusz Hyliński otworzył wspólne 

posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej 

 i Ochrony Środowiska. 

Porządek obrad członkowie komisji otrzymali za pomocą systemu eSesja. Prowadzący obrady 

przedstawił następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 
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2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla 

obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków 

b) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Zduny na rok 2024 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia celem przekazania zadań w zakresie 

organizacji publicznego transportu zbiorowego 

d) w sprawie przyjęcia wykonania zadania zarządcy dróg publicznych powiatowych na terenie Gminy 

Zduny w 2024 r. 

e) w sprawie przyjęcia przez Gminę Zduny wykonywania zadania zarządzania drogami 

powiatowymi, 

f) w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 

g) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia 

 w ramach wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 oraz określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

 w postaci produktów żywnościowych 

h) zmieniająca uchwałę nr XLI/290/2014 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 28 sierpnia 2014 r.  

w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe 

inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis 

i) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 

j) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 2034 

k) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2024-2034 

l) w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok 

m) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krotoszyńskiemu w 2024 roku 

n) w sprawie ramowego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 r. 

o) w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Zdunach na 2024 r. 

p) w sprawie zobowiązania Burmistrza Zdun do indywidualnego określania warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

4. Temat z ramowego planu pracy: podsumowanie pracy Komisji w 2023 r. 

Do porządku obrad nie zgłoszono zmian.  

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków 
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Projekt uchwały przedstawił Adrian Matysiak. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

 i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Zduny na rok 2024 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk oraz Alina Hybsz. Pytań, uwag do projektu uchwały 

nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

zaopiniowanie. 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Zduny na rok 2024.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Zduny na rok 2024.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia celem przekazania zadań w zakresie 

organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. Prawo zawarcia porozumienia międzygminnego 

wynika z przepisów art. 7 ust. 1 pkt 4 i art. 18 ust. 2 pkt 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 z późn. zm.) zgodnie, z którymi gminy mogą 

zawierać porozumienie międzygminne w sprawie powierzenia jednej z nich określonych przez nie 

zadań publicznych, w tym z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

W art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym (Dz. U. 

 z 2022 r. poz.1343 z późn. zm.) zdefiniowano gminne przewozy pasażerskie jako przewóz osób  

w ramach publicznego transportu zbiorowego wykonywany w granicach administracyjnych jednej 

gminy lub gmin sąsiadujących, które zawarły stosowne porozumienie lub które utworzyły związek 

międzygminny; inne niż przewozy powiatowe, powiatowo-gminne, metropolitalne, wojewódzkie 

 i międzywojewódzkie. Miasto i Gmina Krotoszyn oraz Gmina Zduny, Gmina Cieszków i Miasto  

i Gmina Milicz są gminami sąsiadującymi. Wobec powyższego możliwe jest zawarcie przez te gminy 

porozumienia, o którym mowa w art. 7 ust. 1 pkt 1 lit. b. ustawy o publicznym transporcie zbiorowym. 

Przedmiotowe porozumienie miałoby na celu prawne uregulowanie gminnych przewozów 

pasażerskich w związku z ukształtowaniem przebiegu linii komunikacyjnej, która obejmuje 

miejscowości leżące na terenie ww. gmin. W związku z powyższym zasadnym jest wyrażenie zgody 

przez Radę Miejską w Zdunach na zawarcie porozumienia międzygminnego Miastem i Gminą 

Krotoszyn a Gminą Zduny, Gminą Cieszków oraz Miastem i Gminą Milicz w powyższym zakresie. 

Autobusy będą kursowały na trasie Krotoszyn - Zduny - Cieszków - Milicz. 

Zgłoszono pytania do projektu uchwały.  

Radna Karolina Jankowska Grzybek – na jaki okres została zawarta umowa? 

Miłosz Zwierzyk – porozumienie zawarto na rok budżetowy 2024. 

Radny Janusz Hyliński – czyli do każdego roku będzie oddzielna uchwała? 

Miłosz Zwierzyk – tak, do każdego porozumienia musi być oddzielana uchwała.  

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia celem przekazania 

zadań w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego.  
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Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia celem przekazania 

zadań w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

d) w sprawie przyjęcia wykonania zadania zarządcy dróg publicznych powiatowych na terenie 

Gminy Zduny w 2024 r. 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. W celu podniesienia bezpieczeństwa na drogach 

znajdujących się w m. Zduny, w 2024 r. zawarte zostanie porozumienie z Powiatem Krotoszyńskim 

na utrzymanie czystości na drogach powiatowych wraz z pielęgnacją zieleni w obrębie miejscowości 

Zduny. By porozumienie mogło zostać zawarte, zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 11 ustawy o samorządzie 

gminnym, konieczne jest podjęcie uchwały przez Radę Miejską w sprawie przyjęcia do realizacji 

zadań będących przedmiotem porozumienia. Po podjęciu uchwały Burmistrz Zdun zawrze 

przedmiotowe porozumienie, które zostanie opublikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego. Szczegóły zawarte będą w porozumieniu. Kwota zadania wzrośnie 

 o 20% porównaniu do roku poprzedniego.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał 

projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia wykonania zadania zarządcy dróg publicznych 

powiatowych na terenie Gminy Zduny w 2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia wykonania zadania zarządcy dróg publicznych 

powiatowych na terenie Gminy Zduny w 2024 r. 
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Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

e) w sprawie przyjęcia przez Gminę Zduny wykonywania zadania zarządzania drogami 

powiatowymi, 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 11 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym w związku z art. 19 ust. 4 i art. 20 pkt 11 ustawy z dnia 21 marca 

1985 r. o drogach Gminy Zduny reprezentowana przez Burmistrza Zdun przejmuje wykonanie 

zadania zarządzania drogami powiatowymi na podstawie porozumienia z Powiatem Krotoszyńskim 

w zakresie powierzenia wykonania zadania dotyczącego pielęgnacji zieleni – wycinka krzewów przy 

drogach powiatowych zamiejskich położonych na terenie gminy Zduny. Zaktualizowano kwotę  

o 20% w porównaniu do 2023 roku. Wycinka zostanie dokonana poza okresem lęgowym.  

Zgłoszono uwagi do projektu uchwały. 

Radna Danuta Kułaga - zgłosiła uwagę do projektu uchwały, aby dokonać zmiany nazwy w paragrafie 

1 ustęp1 z „krzaków” na „krzewów” oraz w uchwale zaznaczyć, że wycinki nie dokonuje się  

w okresie lęgowym.  

Miłosz Zwierzyk – wyjaśnił, że ta kwestia została uregulowana w porozumieniu, tam te terminy 

 są zapisane, a nie w uchwale.  

Innych pytań uwag nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia przez Gminę Zduny wykonywania zadania zarządzania 

drogami powiatowymi 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia przez Gminę Zduny wykonywania zadania zarządzania 

drogami powiatowymi 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

f) w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” 

 na lata 2024-2028 

Projekt uchwały przedstawiła Alina Hybsz. W celu realizacji rządowego programu „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028 niezbędne jest przyjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Zdunach w sprawie 

ustanowienia przez Gminę Zduny Programu Osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028. Zapewni on pomoc osobom starszym, niepełnosprawnym, o niskich dochodach oraz dzieciom 

i uczniom, którzy wychowują się w rodzinach znajdujących się w trudnej sytuacji. 

W związku z ustanowieniem programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

 od dnia 1 stycznia 2024 r., przestanie obowiązywać program osłonowy w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023.  

Do projektu uchwały zgłoszono pytania. 

Radna Karolina Jankowska Grzybek – czy osoby starsze mogą korzystać z tego programu? 

Alina Hybsz- zgodnie z ustawą o pomocy społecznej jest zapewnienie żywności, czyli musza 

 być spełnione kryteria przyznania pomocy np. niepełnosprawność lub długotrwała choroba  

oraz kryterium dochodowe. 

Radna Barbara Kempiak - czy wszystkie warunki muszą wystąpić razem? 

Alina Hybsz - należy spełniać co najmniej dwa warunki, aby skorzystać z dotacji. Zawsze musi być 

spełnione kryterium dochodowe, o którym mowa będzie w kolejnej uchwale oraz niepełnosprawność 

lub długotrwała choroba.  

Radna Ewa Chyła – ile wynosi to kryterium dochodowe? 

Alina Hybsz – dla osoby samotnej to kwota 600 zł, a dla rodziny wielodzietnej 776 zł na członka 

rodziny. 

Radna Danuta Kułaga – ile osób korzysta z tej pomocy? 

Alina Hybsz - w 2022 roku na terenie Gminy Zduny objęto wsparciem w zakresie dożywiania ogółem 

81 osób, z czego dożywianiem uczniów w szkołach – 72 uczniów. 26 rodzin otrzymało pomoc  

w formie zasiłków celowych na zakup żywności – w 2022 wypłaciliśmy 40 zasiłków celowych. 

Ustawodawca nie zmienił od wielu lat kryterium dochodowego i wiele osób nie kwalifikuje się,  

aby pomoc z tego programu uzyskać ze względu na dochód, ale skorzystać mogą z innej pomocy.  

Po przeprowadzeniu wywiadu środowiskowego w rodzinie, gdzie występuje niepełnosprawność lub 

długotrwała choroba, która pochłania sporo środków finansowych możliwe jest przyznanie dodatku 

celowego. 

Radna Ewa Chyła – pytała o źródło finansowania przedstawionego programu. 
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Alina Hybsz – 60% dofinansowania otrzymujemy od wojewody wielkopolskiego, a 40% dokłada 

gmina. Pozostałe zadania są finansowane z budżetu gminy.  

W dłuższej dyskusji poruszano sytuację finansową mieszkańców związanej ze wzrostem najniższej 

krajowej w porównaniu do obowiązujących przepisów o kryterium dochodowym, wskazanym  

w ustawie o pomocy społecznej.   

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

g) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia 

 w ramach wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 oraz 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

Projekt uchwały przedstawiła Alina Hybsz. 

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód osoby 

samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium dochodowego,  

o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy o pomocy społecznej. Kryterium  

to od dnia 1 stycznia 2022 r. stanowią kwoty 776,00 zł dla osoby samotnie gospodarującej oraz 600,00 

zł na osobę w rodzinie (Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 15 lipca 2021 r. w sprawie 

zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych pomocy społecznej). 

Rządowy program ustanowiony Uchwałą Nr 149 Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r.  

w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
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2024-2028 (M.P. 2023 poz. 881) przewiduje udzielanie wsparcia w zakresie dożywiania osobom 

spełniającym kryterium w wysokości 200 % kryterium dochodowym, o którym mowa w art. 8 ustawy 

o pomocy społecznej, w przypadku uchwalenia przez gminę stosownej uchwały podwyższającej 

kryterium dochodowe do tego poziomu. 

Zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt 3 i 14 ustawy o pomocy społecznej do zadań własnych gminy 

 o charakterze obowiązkowym należy zapewnienie posiłku osobom tego pozbawionym oraz 

dożywiania dzieci. W związku z trudną sytuacją dochodową i życiową osób i rodzin korzystających 

z wsparcia systemu pomocy społecznej podwyższenie do 200 % kryterium dochodowego w zakresie 

dożywiania w formie świadczenia pieniężnego, na zakup posiłku lub żywności ułatwi oraz uskuteczni 

działalność zapobiegającą rozszerzaniu się ubóstwa, a także umożliwi osobom i rodzinom 

zabezpieczenie potrzeb żywieniowych.  Zgodnie art. 8 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej „rada 

gminy, w drodze uchwały, może podwyższyć kwoty, o których mowa w ust.1 pkt 1 i 2, uprawniające 

do zasiłków okresowego i celowego”. Podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne z uwagi  

„na uchwalenie przez Radę Ministrów Uchwały nr 149 z dnia 23 sierpnia 2023 roku w sprawie 

ustanowienia wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

oraz w celu zaspokojenia podstawowych potrzeb bytowych – mieszkańców Gminy Zduny. Uchwała 

nr 149 Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 roku w wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2024 

roku. Zgodnie z art. 96 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej wydatki na zasiłki i pomoc rzeczową 

podlegają zwrotowi, jeżeli dochód na osobę w rodzinie osoby zobowiązanej do zwrotu wydatków 

przekracza kryterium dochodowe. W świetle ust. 4 przywołanego artykułu ustawy, rada gminy 

określa zasady zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej. 

Do projektu uchwały wniesiono zapytania.  

Radny Robert Marciniak – czy to 200% to takie maksimum? 

Alina Hybsz – w ramach tego programu tak to maksimum.  

Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego  

do uzyskania wsparcia w ramach wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu”  

na lata 2024-2028 oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 
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Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego  

do uzyskania wsparcia w ramach wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu”  

na lata 2024-2028 oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

h) zmieniająca uchwałę nr XLI/290/2014 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 28 sierpnia 2014 r. 

w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe 

inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zgodnie z art. 7 ust.3 ustawy z dnia 1 stycznia 1991 

roku o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z 2023 poz. 70 ze zm.) rada gminy w drodze uchwały 

może wprowadzić inne zwolnienia przedmiotowe niż określone w ust.1 i 2 w/w ustawy. 

Na podstawie tego przepisu Rada Miejska podjęła w dniu 28 sierpnia 2014 r. uchwałę  

nr XLI/290/2014 w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis. Uchwała  

ta wprowadziła zwolnienia z podatku od nieruchomości budynków lub ich części wybudowanych 

zgodnie z przepisami ustawy Prawo budowlane, związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej, będących własnością przedsiębiorcy oraz określiła warunki tych zwolnień. Uchwałą 

miała obowiązywać do dnia 31 grudnia 2020 r. Jednakże Komisja Europejska 

ROZPORZĄDZENIEM KOMISJI (UE) 2020/972 z dnia 2 lipca 2020 r. zmieniającym 

rozporządzenie (UE) nr 1407/2013 w odniesieniu do jego przedłużenia oraz zmieniającym 

rozporządzenie (UE) nr 651/2014 w odniesieniu do jego przedłużenia i odpowiednich dostosowań 

wydłużyła okres na jaki mogą być udzielane między innymi przedmiotowe zwolnienia do dnia  

31 grudnia 2023r.W przytoczonym rozporządzeniu wprowadzono zasadę, że po upływie ww. okresu 

wszelkie środki pomocy de minimis, spełniają warunki w nim określone, można wdrażać w sposób 

prawomocny przez kolejne 6 miesięcy a zatem maksymalnie do 30.06.2023 r. Jednakże Uchwała 

 nr XXVII.193.2020 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 30 grudnia 2020 roku określiła  

w paragrafie 10 okres obowiązywania do 31.12.2023r. w związku z powyższym Rada Miejska 

przedłuża okres obowiązywania uchwały do  30.06.2024r. Komisja Europejska planuje projekt 

przyjęcia nowego rozporządzenia regulującego udzielenie pomocy de minimis w okresie 2024-2027, 

które ma zastąpić obowiązujące do dnia 3 grudnia 2023 r. rozporządzenie KE nr 1407/2013 z 18 
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grudnia 2013 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu funkcjonowania Unii Europejskiej do 

pomocy de minimis. W związku z powyższym proponuje się przedłużyć okres obowiązywania 

uchwały do 30 czerwca 2024 r. Ponadto w związku ze wskazaniem Urzędu Ochrony Konkurencji  

i Konsumenta opiniującego projekt uchwały proponuje się dodać w § 4 ust. 1 pkt 8 o konieczności 

dołączania przy ubieganiu się o zwolnienie, zaświadczeń o pomocy de minimis w rolnictwie  

i rybołówstwie. 

Wniesiono pytania do projektu uchwały. 

Radny Artur Wiatrak – ilu przedsiębiorców korzysta z tego zwolnienia? 

Iwona Klepacka – ok. 3 podmiotów.  

Miłosz Zwierzyk – dodał, że wiele ulg się pokończyło.  

Tomasz Chudy – uchwała ta ma celu zachęcić przedsiębiorców do inwestowania w nowe budowle.  

Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zmieniająca uchwałę nr XLI/290/2014 Rady Miejskiej w Zdunach  

z dnia 28 sierpnia 2014 r. w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: zmieniająca uchwałę nr XLI/290/2014 Rady Miejskiej w Zdunach 

 z dnia 28 sierpnia 2014 r. w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

i) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Do projektu uchwały zgłoszono pytania.  

Radna Ewa Chyła –ile zostało węgla do zbycia i za jaka kwotę? 

Iwona Klepacka - zostało ok 60 ton, co miesiąc sprzedaje się ok 2-3 ton, za kwotę 1.500 zł/tona.  

Radna Barbara Kempiak – a jaka jest jakość tego węgla? 
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Tomasz Chudy - jest to węgiel kolumbijski, dość dobrej jakości. A sprzedaż węgla idzie kiepsko,  

bo są inne źródła pozyskania tego paliwa. 

Radna Barbara Kempiak – prosiła o przygotowanie na sesje zestawienia o wykorzystaniu obligacji.  

Iwona Klepacka – wskazała, że wykorzystano 10 mln zł obligacji.  

Miłosz Zwierzyk – podał, że zmiany w budżecie będą dotyczyć jeszcze termomodernizacji obiektu 

w Bestwienie. Inwestycja dobiega końca. Wykonawca przedstawił rozliczenie kosztorysowe 

przekraczające wartość umowy podstawowej. Na dzień komisji jesteśmy na etapie weryfikacji 

rozliczeń. Na niektórych pozycjach są przekroczenia min. wywieziono dużo większą ilość gruzu  

niż zakładano, wykonano dodatkowe roboty: rozebranie schodów zewnętrznych ze względu  

na zawilgocenie budynku, dodatkowe środki gruntujące przed ponownym montażem styropianu. 

Szacowny koszt to ok 130 tys. netto weryfikujemy dokumenty. Kwota ta może ulec zmniejszeniu. 

Na pewno przesunięcia będą między paragrafami.  

Radna Barbara Kempiak – czy w tym roku otrzymamy zwrot środków na fotowoltaike? 

Iwona Klepacka – czekamy na te środki i one zostaną przeznaczone na spłatę kredytu.  

Milosz Zwierzyk – wyjaśnił, że mieszkańcy, którzy brali udział w programie budowa fotowoltaiki są 

zobowiązani podać dane o wyprodukowanej energii przez ostanie 12 m-cy. W programie jest 

założenie, aby wykazać zrealizowane wskaźniki podane w projekcie. Stąd uczestnicy programu 

otrzymali pisma z prośbą o podanie ilości wyprodukowanej energii.  

Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023. 

 Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

j) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 

2034 
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Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny 

na lata 2023 – 2034. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny 

na lata 2023 – 2034.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

k) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2024-2034 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie omawiany był na posiedzeniach listopadowych. Iwona 

Klepacka omówiła szczegółowo pozytywną opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej  

nr SO- 2/0957/174/2023 z dnia 8 grudnia 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Zduny na 2024 rok.  

Dodała, że w ramach autopoprawek zostaną zaktualizowane kwoty inwestycji realizowanych w 2024 

r., kwota długu jaki zostanie po 2023 r., wysokość spłat niepodjętych kredytów, zmian w planowych 

przyszłych dochodów i rozchodów.  

Pytań, uwag do opinii i projektu uchwały nie zgłoszono.  

Opinia RIO stanowi załącznik do protokołu.  

l) w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok 

Iwona Klepacka zapoznała członków komisji z pozytywną opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 grudnia 2023 r. Uchwała Nr SO – 2/0952/174/2023 w sprawie 

wyrażenia opinii o projekcie budżetu Gminy Zduny na 2024 rok.  

Opinia RIO stanowi załącznik do protokołu. Mówczyni wskazała również, że na sesji przedstawione będą 

do projektu uchwały na 2024 autopoprawki dot. budowy hali sportowej, w dziale kultury, ciepłego 

mieszkania, wydatki bieżące i wysokość rozchodów, które będą niższe niż na etapie opracowania 

projektu uchwały. 



Strona | 14  
 

m) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krotoszyńskiemu w 2024 roku 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Udziela się pomocy finansowej dla Powiatu 

Krotoszyńskiego w roku 2024 na:  

1) dofinansowanie własnych zadań bieżących w związku z prowadzeniem Ośrodka Interwencji 

Kryzysowej w Krotoszynie w kwocie 10.000,00 zł,  

2) dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w kwocie 5.000,00 zł na realizację 

zadań bieżących,  

3) dofinansowanie wspólnej realizacji „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 

Powiatu Krotoszyńskiego na lata 2016-2032” do kwoty 10.000,00 zł,  

4) pomoc finansową na opracowanie dokumentacji na przebudowę ulic: Kobylińska, 1 Maja, 

Kolejowa w Zdunach oraz ulicy Granicznej w Chachalni - w kwocie 463.000,00 zł.  

Zgłoszono pytania, uwagi do projektu uchwały. 

Radna Barbara Kempiak – jeśli przekazujemy dodatkowo 300 tys. zł to powinno być to opisane. 

Iwona Klepacka – ale my przekazujemy 463 tys. zł właśnie na wskazane w uchwale zadania. 

 Tu zmieni się struktura finansowania tego zadania.  

Radna Karolina Jankowska Grzybek – czy będzie wykonane opracowanie dokumentacji  

na przebudowę ul. Kopernika w Zdunach. 

Miłosz Zwierzyk – dokumentacja na przebudowę ul. Kopernika jest wykonana.  

Radna Barbara Kempiak – czy zalegamy powiatowi krotoszyńskiemu. 

Iwona Klepacka – gmina nie zalega powiatowi krotoszyńskiemu, bo nie mam takich dokumentów. 

Otrzymaliśmy już rozliczenie projektu budowa ścieżki pieszo rowerowej i nie możemy przekazać 

innej kwoty niż mieliśmy w umowie dotacyjnej.  

Tomasz Chudy – to umowy niepisane między powiatem, a gminami na współfinansowanie inwestycji 

na obszarach powiatowych po 50 %. W ubiegłym roku zostaliśmy zaskoczeni wynikiem przetargu, 

który przyniósł o 600 tys. zł większą kwotę niż zakładano, i brakująca kwota zastała rozłożona  

na powiat i gminę. Wówczas nie dysponowaliśmy 300 tys. zł. Możemy ją przekazać w 2024 r.  

na inwestycje powiatowo gminne.  

Radna Danuta Kułaga – czy ta kwota to koszty opracowania tych dokumentacji.  

Miłosz Zwierzyk – odbyły się 2 przetargi na opracowanie trzech odrębnych dokumentacji, w wyniki 

których nie wyłoniono wykonawcy na opracowanie tych trzech dokumentacji. W grudniu ogłoszony 

będzie trzeci przetarg na te zadania, wyniki będą znane w styczniu 2024 r.   

Radny Robert Marciniak – czyli ta kwota nie wzrośnie.  

W toku dyskusji radna Barbara Kempiak przypominała, że burmistrz zobowiązał się do przekazania 

pisemnej informacji, kiedy Rada została poinformowana o zwiększeniu kwoty wkładu własnego  

na zadaniu budowa ścieżki pieszo rowerowej w Chachalni.  
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Tomasz Chudy – przypominał, że interpelacje powinny być składane pisemnie. Dodał, że Państwo 

otrzymaliście informacje o zwiększeniu wkładu własnego na budowę ścieżki pieszo rowerowej  

w momencie przekazania informacji powiatu o wynikach przetargu. 

Radny Janusz Hyliński – pamiętam z sesji, że burmistrz zobowiązał się do udzielenia informacji.  

Ta prośba Radnej to przypomnienie.  

Tomasz Chudy – tak, i mam na to 30 dni. Dodał, że przeglądanie protokołów z od maja zeszłego roku 

to nie jest to prosta sprawa.  

Radna Kempiak - prosiła o przedstawienie pisma jakie starosta wystosował do gminy.  

Iwona Klepacka – mamy rozliczenie inwestycji, a wcześniej było informacja o wzroście kwoty 

inwestycji.  

Tomasz Chudy – nie było wprost wskazane, że oczekujemy wyższą wpłatę. Tak możemy udostępnić 

to informacja publiczna.  

Radna Ewa Chyła – pytała czy te zadania z pkt. 4 można rozdzielić na dwa osobne. 

Miłosz Zwierzyk - zapisy tej uchwały muszą być tożsame z uchwałą Rady Powiatu. To nowa 

inwestycja o takiej nazwie.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

W trakcie głosowania Radna Barbara Kempiak poprosiła o reasumpcje głosownia, bo się pomyliła 

 w głosowaniu. 

Barbara Fornal pracownik urzędu wyjaśniła, że reasumpcję głosowania przeprowadza się  

w określonych przypadkach np. liczba oddanych głosów różni się od ilości obecnych na sali, pomyłka 

w głosowaniu nie zalicza się do możliwości przeprowadzania ponownego głosownia. 

Radna Barbara Kempiak zawróciła się do prowadzącego obrady o przeprowadzenie reasumpcji.  

Prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński uznał, że głosowanie nie zostało zakończone,  

gdyż na tablicy nie widać wyników głosowania i zarządzono reasumpcje głosowania dla Komisji 

Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krotoszyńskiemu  

w 2024 roku.  

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (3): Karolina Jankowska-Grzybek, Magdalena Konrady, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Ewa Chyła, Barbara Kempiak 

Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krotoszyńskiemu w 

2024 roku.  
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Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (2): Janusz Hyliński, Robert Marciniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Danuta Kułaga, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

n) w sprawie ramowego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 r. 

Projekt uchwały przedstawił Artur Wiatrak. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie ramowego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie ramowego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

o) w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Zdunach  

na 2024 r. 

W toku dyskusji członkowie komisji ustalili plan pracy na okres styczeń - marzec 2024 r. z uwagi  

na wybory samorządowe przypadające w 2024 roku. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

STYCZEŃ 

Realizacja zadań oświatowych w Szkole Ponadpodstawowej w Zdunach. 

LUTY  

Funkcjonowanie świetlicy podwórkowej „Przystań” przy Kręgielni w Zdunach. 

MARZEC 

Realizacja zdań oświatowych w Szkole Podstawowej w Zdunach.  

Podsumowanie kadencji 2018-2024 

Głosowano w sprawie: w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy Komisji Rady Miejskiej 

w Zdunach na 2024 r.- komisja oświaty. 
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Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

STYCZEŃ 

Wymiana pieców pozaklasowych na nowe kotły do dnia 31 grudnia 2023 r. z uwzględnieniem dotacji 

programu Czyste Powietrze. 

LUTY  

Zapoznanie się z działalnością, wyposażeniem oraz potrzebami Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Baszkowie.  

MARZEC 

 Stan dróg na terenie Gminy Zduny, ze szczególnym uwzględnieniem drogi powiatowej Chachalnia- 

Ujazd oraz drogi gminnej w Perzycach. 

Podsumowanie kadencji 2018-2024 

Głosowano w sprawie: w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy Komisji Rady Miejskiej 

w Zdunach na 2024 r.-komisja zdrowia.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

p) w sprawie zobowiązania Burmistrza Zdun do indywidualnego określania warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Po zmianie ustawy o samorządzie gminnym, 

ustawy o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa, ustawy o gospodarce nieruchomościami, 

ustawy o podatku od czynności cywilnoprawnych oraz niektórych innych ustaw, w życie weszły 

nowe zasady wykupu prawa użytkowania wieczystego. Ustawodawca wprowadził możliwość 

sprzedaży nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Zduny na rzecz użytkowników 

wieczystych. Zgodnie z art. 198i ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami rada może określić szczegółowe warunki sprzedaży nieruchomości gruntowej 

 na rzecz użytkowników wieczystych albo zobowiązać, w drodze uchwały, organ wykonawczy 

indywidualnego określenia tych warunków w drodze zarządzenia. W razie niepodjęcia uchwał  

w terminie, czyli do 31 grudnia 2023 r., o którym mowa w ust. 1, przepis art. 198h ustalanie ceny 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Skarbu Państwa ust. 1 stosuje się odpowiednio.  
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W przedłożonym projekcie uchwały proponuje się zobowiązać Burmistrza Zdun do indywidualnego 

określania tych warunków sprzedaży w drodze zarządzenia.  

Jeśli uchwała nie zostanie podjęta to będą stosowane zasady z obowiązującej ustawy  

z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami, gdzie art. 198h. 1. stanowi: W odniesieniu 

do nieruchomości gruntowych stanowiących własność Skarbu Państwa cenę nieruchomości ustala 

się: 1) w przypadku zapłaty ceny jednorazowo – jako dwudziestokrotność kwoty stanowiącej iloczyn 

dotychczasowej stawki procentowej opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego oraz wartości 

nieruchomości gruntowej określonej na dzień zawarcia umowy sprzedaży; 

 2) w przypadku rozłożenia ceny na raty – jako dwudziestopięciokrotność kwoty stanowiącej iloczyn 

dotychczasowej stawki procentowej opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego oraz wartości 

nieruchomości gruntowej określonej na dzień zawarcia umowy sprzedaży. 

2. W odniesieniu do nieruchomości stanowiących własność jednostek samorządu terytorialnego cenę 

nieruchomości ustala się w wysokości nie niższej niż dwudziestokrotność kwoty stanowiącej iloczyn 

dotychczasowej stawki procentowej opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego oraz wartości 

nieruchomości gruntowej określonej na dzień zawarcia umowy sprzedaży, jednak nie wyższej 

 niż wartość nieruchomości gruntowej określona na dzień zawarcia umowy sprzedaży.  

3. Jeżeli w dniu wystąpienia z żądaniem zawarcia umowy nie obowiązywała opłata roczna z tytułu 

użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej albo toczy się postępowanie w sprawie 

aktualizacji stawki procentowej opłaty rocznej, właściwy organ ustala cenę, o której mowa  

w ust. 1 i 2, przyjmując stawkę procentową określoną w art. 72 ust. 3 stosownie do celu wynikającego 

ze sposobu korzystania z nieruchomości gruntowej.  

Gmina Zduny, z uwagi na to, że każdy przedsiębiorca znajduje się w innej sytuacji finansowej 

proponuje się, aby stosować indywidualne określenie warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Pytania do projektu uchwały wnieśli Robert Marciniak, Janusz Hyliński oraz Barbara Kempiak. 

Odpowiedzi udzielali Magdalena Krawczyk oraz Miłosz Zwierzyk.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie zobowiązania Burmistrza Zdun do indywidualnego określania 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych 

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (3): Karolina Jankowska-Grzybek, Magdalena Konrady, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Ewa Chyła, Barbara Kempiak 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 
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Głosowano w sprawie: w sprawie zobowiązania Burmistrza Zdun do indywidualnego określania 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (2): Janusz Hyliński, Robert Marciniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Danuta Kułaga, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

a) apel wydłużenie terminu wymiany piecy tzw. "kopciuchów" 

Do Rady wpłynął apel od Rad Miejskich: z Śmigla, Obrzycka, Trzemeszna, Włoszczowej oraz 

Rydzyny w sprawie podjęcia Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze 

województwa wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 

następuje spalanie paliw. Rady wystąpiły z Apelem do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego  

o dokonanie zmiany terminu realizacji obowiązku wymiany starych instalacji na paliwa stałe, 

niespełniających norm określonych w uchwale Sejmiku, w tym w szczególności kotłów na węgiel 

starszej generacji, kominków oraz pieców (np. trzon kuchenny, piece kaflowe) przewidzianego  

w Uchwale XXXIX/941/17 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2017 r. 

 w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń i zakazów  

w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw z przyczyn podanych poniżej.  

W związku z obowiązkiem wynikającym z uchwały antysmogowej, która nakłada wymianę starych 

kotłów na węgiel i drewno do 31 grudnia 2023 r. oraz kominków i pieców do 31 grudnia 2025, Rada 

Miejska postanowiła podjąć Apel i zwrócić się do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego o zmianę 

tych terminów w związku z niestabilną sytuacją ekonomiczną i polityczną, z zaburzeniami na rynkach 

paliw, niejasnymi wytycznymi Unii Europejskiej w kwestii wykorzystania paliw, sytuacją 

ekonomiczną mieszkańców Gminy, niewłaściwą dostępnością środków do czasu w jakim należało 

wykonać wytyczne wynikające z uchwały antysmogowej. Główną przesłanką wydłużenia terminów 

wymiany starych kotłów jest to, że mieszkańcy nie posiadają wystarczających środków na wymianę 

starych pieców, to wymaga dłuższego czasu. Wydłużenie terminu pozwoli mieszkańcom na wyminę 

kopciucha na ekologiczne źródło energii.  

W toku dyskusji postanowiono poprzeć apel wystosowany do Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego. 

Głosowano w sprawie: poparcia wystosowanego apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie 

wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie 
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eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw, czyli podjęcie apelu w przedmiotowej 

sprawie.  

Wyniki głosowania: ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (8): Ewa Chyła, Janusz Hyliński, Karolina Jankowska-Grzybek, Magdalena 

Konrady, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Barbara Kempiak, Danuta Kułaga 

b) egzekucja należności od najniżej krajowej 

Rada Miejska w Toszku przesłała propozycję podjęcia uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji 

ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym  

w administracji i innych powiązanych tematycznie, o treści:  

„Występuje się do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej  

w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy 

 o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie, polegającej  

na dopuszczeniu egzekucji sądowej oraz administracyjnej należności innych niż alimentacyjne  

z minimalnego wynagrodzenia za pracę w wysokości nie mniejszej niż dopuszczalna egzekucja  

ze świadczeń emerytalno-rentowych, tj. 25%.  

Sytuacja finansowa Gmin sprawia, że niezbędne staje się podjęcie kroków mających na celu jej pilną 

poprawę. Szeroki wachlarz obowiązków gminy w tym m.in. obowiązki związane z posiadaniem lokali 

komunalnych, prowadzeniem gospodarki śmieciowej, zapobieganiem skutkom przeróżnych form 

wandalizmu itp. - w sposób jasny wielokrotnie stawiają Gminę w roli wierzyciela. Mimo,  

że ustawodawca dotychczas dostrzegał specjalną rolę jaką wykonują Gminy i dał im w aktualnych 

przepisach pozycję lekko uprzywilejowaną (wyższa pozycja w planie podziału środków uzyskanych  

z egzekucji sądowej, czy zwolnienie z opłat egzekucyjnych), to działania te niestety okazują się 

niewystarczające w świetle obowiązującej ochrony minimalnego wynagrodzenia.  

Instytucja całkowitej ochrony minimalnego wynagrodzenia miała swoje ugruntowanie w czasie, 

 gdy wynagrodzenie to faktycznie stanowiło niejako minimum egzystencjalne. Z uwagi na liczne 

nowelizacje minimalnego wynagrodzenia - szczególnie w ostatnich kilku latach - ochrona tej kwoty 

stała się oderwana od rzeczywistości. Dla kontrastu warto tutaj przywołać, że minimalne świadczenie 

emerytalne podlegające całkowitej ochronie wynosiło w 2023 roku 1.191,33 zł. Oznacza  

to w uproszczeniu, że źródło utrzymania osoby otrzymującej emeryturę w wysokości 1.700,00 zł 

podlega egzekucji w 25%, natomiast źródło utrzymania osoby otrzymującej minimalne 

wynagrodzenie w kwocie 2.783,86 zł netto nie podlega egzekucji w ogóle. Pomijamy aspekt egzekucji 

alimentów, gdyż to osobne zagadnienie. 
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Trzeba mieć na uwadze również zmiany w strukturze zatrudnienia w Polsce. Zgodnie z danymi GUS 

w 2016 roku w Polsce minimalne wynagrodzenie pobierało 1,46 mln obywateli. W latach 2017, 2018, 

2019 było to 1,5 mln obywateli, a w 2021 r. już 1.6 mln obywateli. Natomiast Ministerstwo Finansów 

w lipcu 2023 r. podało, że kwota ta wzrosła już do 2,7 mln obywateli, a w wersji późniejszej wskazuje 

już 3,05 mln obywateli. Zgodnie z danymi GUS na początku 2023 r. w ogóle w gospodarce narodowej 

pracowało około 15 mln osób. Oznacza to, że około 20% pracującego społeczeństwa pobiera 

minimalne wynagrodzenie i tym samym pracującego społeczeństwa ma cały swój dochód zwolniony 

od egzekucji. W sposób zrozumiały osoby o niższych dochodach jednocześnie są częstszymi 

dłużnikami Gmin, przez co w kontekście działalności gminy odsetek tych osób jest jeszcze większy. 

Całkowita ochrona minimalnego wynagrodzenia sprawia, że niektóre nawet drobne należności 

wynoszące kilkadziesiąt złotych nie są przez dłużników spłacane, gdyż są oni przekonani o swojej 

bezkarności. Jakikolwiek zakres potrąceń z tego wynagrodzenia nie tylko zwiększyłby skuteczność 

 już prowadzonych egzekucji, ale również przyczyniłby się do zapobiegania konieczności 

występowania z kolejnymi. Z uwagi na powyższe niniejszą petycję uważamy za celową.”  

W toku dyskusji i złożonych wyjaśnień członkowie poprali inicjatywę Rady Miejskiej w Toszku. 

Głosowano w sprawie: poparcia inicjatywy w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji 

 i innych powiązanych tematycznie, czyli podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie.  

Wyniki głosowania: ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Janusz Hyliński, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

c) veto w sprawie fuzji PKN ORLEN z PGNiG i LOTOS-u i nacjonalizację wydanych koncesji 

Członkowie komisji zapoznali się z wnioskiem Teresy Garland. Szczegółowo złożonym pismem 

zajmie się Komisja Skarg Wniosków i Petycji.  

Innych pytań, uwag w tym punkcie nie zgłoszono. 

Pkt 4. Temat z ramowego planu pracy: podsumowanie pracy Komisji w 2023 r. 

a) komisja oświaty  

W tym punkcie członkowie komisji podsumowali prace komisji w 2023 roku.  

b) komisja zdrowia  

W tym punkcie członkowie komisji podsumowali prace komisji w 2023 roku.  

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad prowadzący obrady zamknął posiedzenie.  
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Przewodnicząca Komisji OKiKF 

mgr Karolina Jankowska-Grzybek  

 

Przewodniczący Komisji ZOSiOŚ 

mgr Janusz Hyliński 

 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM 

 

  


